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BROI.0012.2.1.2018 
 
 
 

Protokół nr 33/18 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów  

z dnia 20 marca 2018 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji misji Budżetu i Finansów dnia 
20 marca 2018 roku o godzinie  1010 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Powitał 
członków Komisji oraz Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu,  Pana Tadeusza 
Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach, Panią Monikę Leśniewską – Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych.   
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji  na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach 
uczestniczy 6 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 7 osób stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady komisji są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3)  Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji  odczytał porządek obrad: 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 32/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

7 lutego 2018 r. 
5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 

2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz 
jej wysokości. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018. 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018. 
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8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których 
Powiat Włocławski jest organem rejestrującym.  

9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
rok 2018.  

10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi lub propozycje zmian porządku 
obrad? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za 
przyjęciem porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji  stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr 32/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

7 lutego 2018 r. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu nr 32/18 
z dnia 7 lutego 2018 r.?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 32/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 7 lutego 2018 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że 
komisja przyjęła protokół nr 32/18 z dnia 7 lutego 2018 r.  
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 
2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz 
jej wysokości. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż komisja otrzymała projekt uchwały dotyczący 
przyznania dotacji na prace konserwatorskie dla 10 parafii. Przewodniczący zapytał czy radni 
mają uwagi, pytania do projektu uchwały? 
Radna Barbara Wałęsa wyraziła zadowolenie, iż każda z parafii otrzymała taką samą kwotę 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. 
 
Projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.  
 
6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018. 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Lubień Kujawski w wysokości 200.000,00 zł   
z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn. „Skomunikowanie terenów 
inwestycyjnych na terenie gminy Lubień Kujawski” w zakresie wykonania pełnej konstrukcji 
drogi gminnej nr 191430C Uchodze – Narty Parcele od km 0+000 do km 2+262 i drogi 
gminnej nr 191496C Narty – Kaliska (III) od km 0+000 do km 1+204 oraz warstwy ścieralnej 
drogi gminnej nr 192155C od km 0+000 do km 0+388. 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, pytania? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018. 
 
Projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla 
Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. przez 
powiat włocławski pomocy finansowej dla Gminy Baruchowo w wysokości 50 000,00 zł.   
z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn. „Utwardzenie drogi wewnętrznej 
nr dz. 76/1 i 76/3 w miejscowości Skrzynki”.  
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, pytania? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018. 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla 
Gminy Baruchowo w roku 2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 
Włocławski jest organem rejestrującym.  
 

Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
o przedstawienie  projektu uchwały.  
Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że ustawodawca zaznaczył, że rozliczanie kształcenia specjalnego będzie 
obligatoryjne dla szkół niepublicznych od stycznia 2019 r.  Uchwały podejmowane przez 
samorządy terytorialne są nadzorowane przez RIO i wojewodę. Zasugerowano, żeby 
wprowadzić zamianę dotyczącą paragrafu 7 ust. 3 pkt 4 uchwały, który to paragraf dotyczy 
kształcenia specjalnego i dopisać, że wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2019 r. Powiat 
dotuje jedynie szkołę w Choceniu. Rozliczenie kształcenia specjalnego jest dokonywane od 
wielu lat. Powiat przekazując środki na kształcenie specjalne jest rozliczane z działu, 
z którego są przekazywane. Ustawodawca obliguje szkoły niepubliczne o rozliczenie się 
z kształcenia specjalnego od 1 stycznia 2019 r.  Zmianę należy wprowadzić, aby uchwała nie 
została uchylona. Zmiana nie ma wpływu na kwotę dotacji przekazywanej do szkół 
niepublicznych. W roku 2014 pojawił się rozdział kształcenia specjalnego - 80151, to szkoły 
przesyłając rozliczenie, rozliczają się z tego rozdziału. Ustawodawca wskazuje datę 1 stycznia 
2019 r., która wiąże się z tym, że w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych jest 
wskazane, że z tych środków na kształcenie specjalne można rozliczać tylko to, co wynika 
z orzeczenia do kształcenia specjalnego (zajęcia rewalidacyjne, dostosowanie warunków 
kształcenia dla ucznia niepełnosprawnego). Na stronie systemu informacji oświatowej do dnia 
wczorajszego nie pokazała się kalkulacja środków na kształcenie specjalne. Ministerstwo 
w piśmie dotyczącym subwencji oświatowej podało informację, że taka kalkulacja pojawi się. 
Przepisy nie są jasne i nie wiadomo czy będzie się rozliczać tylko samą wagę przy kształceniu 
specjalnym, czy też proporcjonalnie wkład finansowy kształcenia ucznia ogólnie. Naczelnik 
czytając ze skarbnikiem przepisy mają odrębne  w tym temacie zdanie.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że zostało przyjęte do budżetu to, co było w roku 
poprzednim przedyktowane i z założenia było przyjęte, że w ramach tego rozdziału będzie  to 
kwota środków na 1 ucznia podstawowa plus wagi. Jeżeli waga zostanie tylko  w ramach 
środków na kształcenie specjalne przez ministerstwo podana, to trzeba będzie dokonać 
stosowanych zmian w planach finansowych jednostek i jednostki poinformować o innym 
sposobie dokonywania rozliczeń.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że ustawodawca 
wskazuje 1 stycznia 2019 r. po to, aby była możliwość w dostosowaniu budżetów do 
proponowanych zmian. Ustawa o finansowaniu zadań oświatowych ukazała się bez 
przepisów przejściowych. W dniu 16 grudnia 2017 r. została podpisana, a zaczęła 
obowiązywać od 1 stycznia 2018 r.  
Przewodniczący Komisji  zapytał radnych czy mają uwagi, pytania do projektu uchwały?  
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Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest 
organem rejestrującym.  
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił skarbnika powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, w planie subwencji ogólnej 
na podstawie pisma Ministra Finansów, na wnioski dysponentów środków budżetowych oraz 
w związku ze zmniejszeniem rezerwy ogólnej i celowej na wydatki bieżące. Ostatecznie 
kwota dochodów zwiększyła się o 168.295 zł. Są to dochody bieżące. Po stronie wydatków 
następuje zwiększenie o kwotę  168.295 zł. Zostały wprowadzone potrzeby wynikające m.in. 
z zabezpieczenia kwot dotacji w odpowiednich wydatkach. Dotacje dotyczą zadań bieżących 
realizowanych przez powiat. W dziale 710 –Działalność usługowa, w rozdziale 71012 – 
Zadania z zakresu geodezji i kartografii, dokonuje się zmniejszenia w planie wydatków 
o kwotę 3.000 zł, w tym:  § 4210 – zakup materiałów i wyposażenia, o kwotę 3.000 zł 
i jednocześnie zwiększenie o kwotę 3.000 zł, w tym § 4300 – zakup usług pozostałych, 
o kwotę 3.000 zł. Zmiany w planie wydatków dokonuje się na podstawie wniosku Głównego 
Księgowego Starostwa Powiatowego we Włocławku. Zwiększone środki przeznacza się na 
wykonanie aktualizacji bazy opisowej EGiB powiatu, składającego się z 18 jednostek 
ewidencyjnych w zakresie oznaczenia działek objętych formami ochrony przyrody. 
Wynik finansowy nie zmienił się i nadal jest deficytowy – 10 mln zł. Zmiany podyktowane 
po stronie dochodów mają bezpośredni wpływ na wydatki bieżące. Jeżeli chodzi 
o zwiększenia w planach jednostek oświatowych, to są one podyktowane potrzebą 
zabezpieczenia środków na zwiększenie wynagrodzeń dla nauczycieli.  Wynagrodzenia 
zgodnie z planowanym na rok 2018 wskaźnikiem wzrastają o 5,35% i będą realizowane na 
podstawie rozporządzenia, które obecnie nie jest obowiązujące, ale z jego informacji wynika, 
iż będą obowiązywały do 1 kwietnia 2018 r.  W projektach planów wydatków nie zostały po 
stronie jednostek zabezpieczone kwoty środków, to zachodzi konieczność rozpatrzenia 
wniosków dyrektorów. W porozumieniu z Naczelnikiem Wydziału Edukacji, informacja 
została zweryfikowana  na podstawie już projektu rozporządzenia w zakresie zwiększania 
wynagrodzeń dla nauczycieli. W ZS w Lubrańcu zostały zwiększone środki na remonty i jest 
to podyktowane porozumieniem zawartym w zeszłym roku. Prace remontowe zostaną 
wykonane w okresie letnim. W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  
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w rozdziale 92195 – Pozostała działalność, dokonuje się zwiększenia o kwotę  30.000 zł, 
w tym: § 2310 - dotacje celowe przekazane gminie na zadnia bieżące realizowane na 
podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, o kwotę 
30.000 zł. Zmiany w planie wydatków dokonuje się na podstawie wniosku Głównego 
Księgowego Starostwa Powiatowego we Włocławku oraz na podstawie pisma 
ZAB.0026.12.2018 z dnia 22.02.2018r. Zwiększone środki przeznacza się na zwiększenie 
środków zabezpieczonych w budżecie na organizację Dożynek Parafialno-Gminno-
Powiatowych w 2018 roku oraz uroczystości powiązanych z inauguracją obchodów 100-lecia 
odzyskania niepodległości z hasłem przewodnim „W 100-lecie Odzyskania Niepodległości-
Ojczyźnie naszej Plon Niesiemy Plon”. Zwiększenie wydatków bieżących jest podyktowane 
rozwiązaniem rezerw: celowej i ogólnej. Rezerwą ogólną zabezpieczono kwoty środków na 
zwrot subwencji oświatowej po kontroli, którą powiat został objęty przez Urząd Kontroli 
Skarbowej. Zwrot subwencji niesłusznie naliczonej dotyczył roku 2013 i 2014. W roku 
ubiegłym taką decyzję powiat otrzymał i w tym roku powiat został poinformowany 
o wszczęciu procedury  administracyjnej.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał o wysokość subwencji niesłusznie naliczonej? 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że za rok 2014 kwota wynosi  60.006 zł.  Jest to wynikiem 
umieszczania w systemie informacji oświatowej ucznia, który nie powinien być wykazany 
jako uczeń z orzeczeniem. Za rok 2013 powiat zapłacił ok. 30.000 zł w roku 2017.  
W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, dokonuje się zmniejszenia w planie 
wydatków o kwotę 417.260 zł, w tym § 4810 – rezerwy, o kwotę 417.260 zł. 
Radny Grzegorz Śledziński zadał pytanie w sprawie dofinansowania OSP? Kwota 
dofinansowania miała być wyższa, a środki zostały zdjęte. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że co roku są wnioskowane potrzeby zwiększające kwotę. 
W budżecie zostały zabezpieczone środki finansowe na udzielenie pomocy finansowej 
gminom na wsparcie osp – zakup sprzętu do celów prowadzenia działań ratowniczo – 
gaśniczych w wysokości 50.000 zł. Wydatki bieżące wymagają w innych działach 
zwiększenia.  
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że prezes OSP mówił, iż powiat przewiduje 
zwiększenie środków do 70.000 zł.      
Skarbnik Powiatu stwierdziła, że musi mieć potwierdzenie konieczności zwiększenia 
środków i w jakim zakresie, i na jaki cel.  Rozpatrywane są wnioski poszczególnych gmin na 
realizację zadania w ramach podjęcia uchwały rady w zakresie udzielenia pomocy finansowej 
w konkretnym zadaniu. Jeżeli zostaną zebrane informacje z osp, które wymagają wsparcia 
w tym zakresie, to kwota ulegnie zwiększeniu. 
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że dożynki będą w mieście Kowal. Radny zapytał 
czy Kowal posiada ziemię? Dożynki – to zakończenie żniw, święto plonów. Jeżeli miasto 
Kowal ma ziemię, to należy się cieszyć. Czy nie można było połączyć dożynek z gminą 
Kowal? Mieszkańcy powiatu pytali radnego podczas stołów wielkanocnych – gdzie Kowal 
ma ziemię?  
Przewodniczący Komisji odpowiedział, że miasto Kowal ma ziemię.  
Pan Marek Jaskulski – Wicestarosta powiedział, że idea organizacji dożynek powiatowych 
szła w kierunku parafialno – gminno (miejsko) – powiatowych. Miasto Kowal ma ziemię, 
zbiera podatki gruntowe. 50% parafii  gminy Kowal jest przypisane do parafii Kowal. 
Zupełnie jest inny podział administracyjny kościoła, diecezji, dekanatów. Była propozycja 
włączenia gminy Kowal do dożynek. Nie przyjęła się jednak. Kilka lat temu były dożynki 
w Grabkowie (gmina Kowal). Bardzo dawno lub nigdy nie było dożynek parafialno – miejsko 
– powiatowych. Kościół jest wspaniały. Zespół obiektów łącznie ze stadionem jest ładna. 
Kwota przeznaczona na dożynki jest wyższa niż do tej pory. Powiat musi stanąć na 
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wysokości zadania i musi wspólnie z 13 gminami stanąć na wysokości zadania związanego 
też obchodami 100 lecia odzyskania niepodległości. Dożynki będą w dniu 15 sierpnia 2018 r. 
i przy okazji będzie też obchodzone święto niepodległości. Hasło przewodnie dożynek – 
w 100 lecie  odzyskania niepodległości plon niesiemy, plon.  
Radny Grzegorz Śledziński stwierdził, że nie ma zastrzeżeń co do wysokości środków 
finansowych, żeby było w Parafii w Kowalu.  
Wicestarosta powiedział, że w Kowlu są rolnicy, światli, wykształceni, laureaci wielu 
olimpiad.  Konkurencja, jeżeli chodzi o starostów dożynek, będzie bardzo duża. Kowal 
zasłużył, żeby były dożynki. Dożynki były w różnych częściach powiatu. Dalej będzie 
stosowana zasada, żeby co roku odbywały się po kolei w różnych parafiach dożynki. Zawsze 
coś dobrego pozostaje po dożynkach w sferze materialnej, jak i duchowej.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że dożynki w Boniewie były ok. 2001 r. Niedługo 
minie 20 lat.  
Wicestarosta powiedział, że jest 13 gmin. W ubiegłym roku dożynki były w Fabiankach. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że 3 organizacje współuczestniczą w organizacji 
dożynek: parafia, gmina / miasto powiat.  
Wicestarosta powiedział, że dożynki odbędą się w dniu 15 sierpnia 2018 r. (środa). Po raz 
pierwszy nie będą organizowane w niedzielę. Uroczystość rozpocznie Zespół Pieśni i Tańca 
Śląsk, który wykona rotę.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż na sesję będzie wprowadzona autopoprawka. Jest to 
związane z tym, że zostały złożone kolejne wnioski, które wymuszają jakby poinformowanie 
zarządu i rady o konieczności wprowadzenia zmian. Jest to wniosek dyrektora PZD, który to 
wniosek dotyczy zwiększenia, po stronie dochodów, z tytułu przygotowania wypłaconego 
przez ubezpieczyciela i po stronie wydatków zabezpieczenia kwoty środków związanych ze 
zdarzeniem, jak również potrzebą  zabezpieczenia kwoty środków  zaplanowanych do 
realizacji zadań związanych z inwestycją Przebudowa drogi Smólsk – Kruszyn. Na to zadanie 
jest zabezpieczony jedynie wkład własny. Zostały złożone oferty. Najkorzystniejsza oferta 
przekracza również środki, które były planowane na zadanie, jak również wymagały 
potwierdzenia współpracy w  ramach pomocy finansowej z gminą Włocławek. Skarbnik ma 
potwierdzenie, że na sesji Rady Gminy Włocławek będzie podejmowana uchwała 
o udzieleniu pomocy finansowej. Wniosek przyjęty przez radę powiatu umożliwiłby 
w następstwie wybór wykonawcy i podpisanie umowy na realizację zadania. Skarbnik będzie 
rozmawiała ze starostą i zarządem powiatu o wprowadzenie autopoprawki.  
Przewodniczący Komisji  zapytał czy posiedzenie rady powiatu będzie po posiedzeniu rady 
gminy? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż posiedzenie rady gminy było planowane na 21.03.2018 
r., w dniu dzisiejszym skarbnik została poinformowana, że odbędzie się w dniu 28.03.2018 r.  
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD powiedział, że chciał, aby rada gminy odbyła się 
przed obradami rady powiatu. 
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, czy rada gminy będzie partycypować w kosztach 
zadania? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że tak. 
Dyrektor PZD powiedział, że oferta jest droższa o ok. 50000 zł. Udział gminy 31%. Chodzi 
o zwiększenie udziału Gminy Włocławek i podjęcie stosownej uchwały w celu podpisania 
umowy, która już powinna być podpisana na dniach z uwagi na związanie z ofertą po 
otwartym przetargu.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że ma informację od Naczelnika Wydziału Inwestycji 
i Rozwoju, że jest przedłużenie związania ofertą, na co wykonawca wyraził zgodę. 
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W związku z tym nie będzie konieczności unieważniania postępowania i kolejnego 
wszczynania postępowania. 
Przewodniczący Komisji zapytał czy 31% udziału gminy dotyczyło wartości kosztorysowe 
i dotyczyło to kwoty ok. 50 000 zł? 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że nie było porozumień z gminami w zeszłym roku 
w sprawie podejmowanych zadań inwestycyjnych na rok przyszły.  Nie było też planowanych 
kwot środków w budżetach. Sytuacja jest związana na chwilę obecną z informacją płynącą ze 
złożonych ofert, której to oferta najkorzystniejsza, spełniająca wszystkie kryteria, mogłaby 
być rozważana pod kątem jej wyboru, ale po zabezpieczeniu odpowiednich środków 
finansowych w budżecie powiatu. Na 300 000 zł, które były planowane w ramach pomocy 
finansowej z gminy Włocławek, one wzrosły do 322000 zł. Uchwała o udzieleniu pomocy nie 
została podjęta. To była deklaracja i ewentualnie jej możliwość realizacji będzie poprzez 
podjęcie stosownych dokumentów. 
Radny Jan Krzyżanowski zapytał czy powiat też będzie musiał zwiększyć środki na 
zadanie? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że musi być zwiększenie w budżecie powiatu. 
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, o jaką kwotę musi być zwiększenie? 
Dyrektor PZD odpowiedział, że o  59 000 zł, z tego 20 000 zł – gmina, czyli powiat ok. 
39000 zł.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w części będą oszczędności w budżecie PZD, ale 
w części trzeba wesprzeć budżet PZD.  Była zaplanowana rezerwa inwestycyjna i będzie 
możliwość pozytywnego zaopiniowania wniosku i zabezpieczenia po stronie powiatu tych 
środków.  
Dyrektor PZD poinformował, iż najkorzystniejszą ofertę złożyło WPRD.  
Przewodniczący Komisji zapytał czy radni chcieliby zabrać jeszcze glos w dyskusji? Radni 
nie podjęli dyskusji. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za  pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018.  
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.   
 

10) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chciałyby 
poruszyć jakieś sprawy, złożyć wnioski, oświadczenia?  
Radna Anna Kozłowska zapytała, kto porządkował parking przy ul. Cyganka, miasto czy 
powiat? 
Wicestarosta odpowiedział, że porządkowaniem parkingu zajął się powiat.  
Radna Anna Kozłowska zapytała czy teren parkingu zostanie wyrównany?  
Dyrektor PZD powiedział, że tren zostanie uporządkowany. Nie jest to teren powiatu.  
Radna Anna Kozłowska zapytała, ile płaci się za dzierżawę parkingu? 
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Wicestarosta odpowiedział, że nie pamięta. Dyrektor PZD ma mobilnych pracowników, 
którzy na pewno uporządkują teren.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał czy był przegląd stanu drzewostanu? Radny stwierdził, że 
po zimie są pewne ubytki w drogach powiatowych.  
Dyrektor PZD powiedział, że trzeba spotkać się na miejscu i ocenić stan drzew. To, co jest 
niebezpieczne, to jest usuwane. Jeżeli zaś chodzi o ubytki, to po zimie powstały na drogach 
tzw. przełomy. Kiedy będą odpowiednie warunki atmosferyczne, to będą przeprowadzone 
prace remontowe.  
Radna Anna Kozłowska zadała pytanie w sprawie zbierania śmieci przy drogach 
powiatowych.  
Dyrektor PZD powiedział, że w zbieraniu śmieci przy drogach powiatowych pomogły 
gminy: Lubraniec, Lubień Kujawski, Brześć Kujawski. PZD zabezpiecza worki, a gmina 
porządkuje teren w ramach dobrej współpracy. 
Przewodniczący Komisji zadał pytanie w sprawie inwestycji na drodze wojewódzkiej Brześć 
Kujawski – Kruszyn.  
Dyrektor PZD stwierdził, że nie ma informacji na temat drogi wojewódzkiej. Należy zadać 
pytanie zarządcy drogi wojewódzkiej.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że niedawno zginął na drodze wojewódzkiej 
mieszkaniec Baruchowa jadący motorem.  
Wicestarosta poinformował, że był wraz z członkiem zarządu w sprawie obwodnicy 
Lubrańca w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu. W spotkaniu wzięli udział: marszałek, 
wicemarszałek oraz dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. Była mowa, że 
w tym roku będą rozpoczęte wszystkie drogi. Po deklaracjach i stanie robót stwierdzić jednak 
należy, że nic nie będzie rozpoczęte.  
 

11) Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
20 marca 2018  roku o godzinie 1115 posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu 
we Włocławku. 
 
 

Przewodniczący Komisji  
Budżetu i Finansów  

 
Roman Tomaszewski  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska  ……………  


